

တရုတ်နိုင်ငံမှ 'နိုင်ငံခြားစီးပွားရှင်းများရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ' ထုတ်ပြန်ရာ ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဆွဲဆောင်နေသည်

တရုတ်နိုင်ငံ (၁၃)ကြိမ်မြောက် ပြည်လုံးဆိုင်ရာ ပြည်သူ့ကွန်ဂရက်အစည်းအဝေး ဒုတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးကို ပေကျင်းပြည်သူ့ခန်းမကြီးတွင် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကျင်းပခဲ့ပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံ နိုင်ငံတော်ကောင်စီ ဝန်ကြီးချုပ် လီခင်ချန်သည် ဤအစည်းအဝေး စတင်ပြောဆိုရာ၌ ရှိသူ ကျန်းရာဆွေ၏ ဖိတ်ကြားခြင်းအရ ပြည်တွင်းပြည်ပ သတင်းထောက်များနှင့် တွေ့ဆုံပြီး မေးမြန်းမှုများကို ဖြေဆိုခဲ့သည်။ ဤဆောင်းပါးတွင် ဝန်ကြီးချုပ်လီခင်ချန်မှ နိုင်ငံခြားစီးပွားရှင်းများ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေအပေါ် ရှင်းလင်းမှုများကို အသေးစိတ်ရှေးချယ်ရေးသားဖော်ပြထားခြင်းဖြင့် ပြည်ပဖက်ရှုသူများအား တရုတ်နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံခြားစီးပွားရှင်းများ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေပေါ်လစီကို ပိုမိုသိကျွမ်းနားလည်စေမည်ဖြစ်သည်။ [picmyintannews.com](#) / ယနေ့ နိုင်ငံခြားစီးပွားရှင်းများ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေမှာ တရုတ်နိုင်ငံ ပြည်လုံးဆိုင်ရာ ပြည်သူ့ကွန်ဂရက် ကိုယ်စားလှယ်များ၏ သဘောထားဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် အတည်ပြုခြင်းခံရပြီဖြစ်သည်။ အချို့သော ပြောဆိုချက်များအပေါ်မှာ စိတ်ပူခြင်းနှင့် သံသယဖြစ်ခြင်းများ ရှိနေပါသည်။ အဆိုပါဥပဒေမှာ အလွန်လျင်မြန်စွာ သဘောတူဆုံးဖြတ်ခြင်းသည် အမေရိကန်၏ဖိအားပေးမှုအပေါ် တုံ့ပြန်မှုဖြစ်ကြောင်း၊ အချို့သောဥပဒေများလည်း တရုတ်နိုင်ငံအစိုးရ လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် ရေ

ရေရာရာ မရှိနေကြောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများမှ စစ်မှန်သော အကျိုးသက်ရောက်မှုအပေါ် မျှော်မှန်းချက်များ လျော့နည်းနေစေသည်ဟု ထင်မြင်နေကြပါကြောင်း၊ ဤအပေါ် ဝန်ကြီးချုပ်က မည်သို့တုံ့ပြန်မည်နည်း။ တရုတ်နိုင်ငံအစိုးရဘက်မှ မည်သည့်သေချာသော အကောင်အထည်ဖော် လုပ်ဆောင်မှုပေါ်လစီများကို တွန်းတင်မည်နည်း။ [vixnews.com](#) / ပြင်ပသို့ တံခါးဖွင့်လှစ်မှုမူဝါဒသည် တရုတ်နိုင်ငံ၏ အခြေခံပေါ်လစီ ဖြစ်နေသည်။ တရုတ်နိုင်ငံပြည်သူများကို အကျိုးပေးသည်နှင့်အတူ ကမ္ဘာအပေါ်လည်း အကျိုးပေးတာကြောင့် ကျွန်တော်တို့ ဘာကြောင့် မလုပ်ဆောင်ရမလဲ။ တံခါးဖွင့်လှစ်သော လုပ်ဆောင်ချက်ကို ထုတ်ဖော်ပြောလိုက်ပါက ဖြစ်မြောက်စေရမည်မှာ ကျွန်တော်တို့တာဝန်ဖြစ်သည်။ ယခင်နှစ် ကျွန်တော်တို့ အရေးပါသည့်အခြေခံလုပ်ငန်းအချို့မှာလည်း ပြင်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု



ရှယ်ယာကိုဖွင့်လှစ်ပြီး အရေးပါစိမ့်မိန်းများစွာကိုလည်း အကောင်အထည်ဖော်နေပြီဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်တို့ ယခင်နှစ်က ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို အသုံးပြုခြင်းမှာ ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံအတွင်း အများဆုံး ဖြစ်သည်။ တရုတ်နိုင်ငံသည် အဖက်ဖက်မှ အကြံပေးမှုများကို နားထောင်မည်



တရုတ်နိုင်ငံအစိုးရ လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် ရေ

ဖြစ်ပြီး ပြင်ပဖွင့်လှစ်မှု အရှိန်မလျော့အောင် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိနေပါသည်။ ယခုရှင်သိမ်းသည့် တရုတ်နိုင်ငံ (၁၃) ကြိမ်မြောက် ပြည်လုံးဆိုင်ရာ ပြည်သူ့ကွန်ဂရက် အစည်းအဝေး ဒုတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံခြားစီးပွားရှင်းများ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေကို သဘောတူခဲ့သည်။ အဆိုပါဥပဒေသည် ဥပဒေဖြင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားရှင်း ရင်းနှီးမှုကို ကာကွယ်ပေးခြင်း၊ နိုင်ငံခြားစီးပွားရှင်း ရင်းနှီးမှုကို ဆွဲဆောင်ခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါဥပဒေသည် အစိုးရလုပ်ဆောင်ချက်ကို စနစ်ကျစေသည်ဟု ဆိုနိုင်ပါသည်။ အစိုးရကို တရားဥပဒေဖြင့် စိုးမိုးရန် တောင်းဆိုခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့နောက် အစိုးရကလည်း ဤဥပဒေဖြင့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း၊ စာရွက်စာတမ်းများစွာကို ဆက်လက်ထုတ်ပြန်မည်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံခြားစီးပွားရှင်းများ၏ အခွင့်အာဏာကို ကာကွယ်မည်ဖြစ်သည်။ ဥပမာ- နိုင်ငံခြားစီးပွားရှင်းများ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသော လုပ်ငန်းအဖွဲ့ တိုင်ကြားခြင်း လုပ်ဆောင်မှုစနစ် စသည်တို့ဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် ကျွန်တော်တို့ထပ်မံလုပ်ဆောင်မည့် အလေးပါအလုပ်ဖြစ်သည်။ သက်ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းနှင့် စာရွက်စာတမ်းများဆက်တွဲကို တင်ပြခြင်းဖြင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားရှင်းများ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ အောင်မြင်စွာ လုပ်ဆောင်နိုင်စေမည်ဖြစ်သည်။ ကျွန်တော်တို့သည် ယခင်က နိုင်ငံ

သား အခွင့်အရေးရရှိခြင်းနှင့် အနုတ်စာရင်းစနစ်ကို လုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်သည်။ အနုတ်စာရင်းအသစ်ကို တင်ပြမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ အသစ်တင်ပြသည့် အနုတ်စာရင်းသည် အနုတ်ပြမည်ဖြစ်ပြီး နောက်ပိုင်းတွင် ဆက်လက်နုတ်မည်ဖြစ်သည်။ ဆိုလိုသည်မှာ 'ကန့်သတ်မှုမဟုတ်ပါက ဝင်ရောက်မှု'၏ဧရိယာမှာ ပိုမိုကျယ်ပြန့်လာမည် ဖြစ်သည်။ အသိဉာဏ်မူပိုင်အပေါ် ကာကွယ်မှုကိုလည်း လုပ်ဆောင်မည်။ အသိဉာဏ်မူပိုင်ဥပဒေကို ပြင်ဆင်မည်။ မူပိုင်ကို ကျူးလွန်သော လုပ်ဆောင်ချက်များအပေါ် လျော်ကြေးဒဏ်ပေးစနစ် လုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်သည်။ တွေ့ရှိပါက ချက်ချင်း လုပ်ဆောင်မည်။ အသိဉာဏ်မူပိုင်ကျူးလွန်သည့် လုပ်ဆောင်ချက်များကို စည်းကြပ်မည်။ ကျွန်တော်တို့လည်း နိုင်ငံခြားအစိုးရများက တရုတ်နိုင်ငံ လုပ်ငန်းနှင့်နိုင်ငံခြားလုပ်ငန်းများ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို တရားမျှတစွာ လုပ်ဆောင်စေလိုပါသည်။ ယခုနှစ်တွင် ပြင်ပသို့ ဖွင့်လှစ်သည့် လုပ်ဆောင်ချက်များကို ဆက်လက်တွန်းတင်မည်ဖြစ်သည်။ တရုတ်နိုင်ငံ၏ ဖွင့်လှစ်မှုလုပ်ဆောင်ချက်မှာ တစ်ကြိမ်တည်း တွန်းတင်မည်မဟုတ်ပါ နှစ်စဉ်အလိုက် ရာသီအလိုက် တင်ပြခြင်းဖြစ်သည်။ စုဆောင်းခြင်းဖြင့် မထင်မှတ်သော ကြီးမားသော ပြောင်းလဲမှု သယ်ဆောင်လာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ **အထွေထွေသတင်း**

vi 6xw/6uf-

Ekfjehr Qm/ / w/kkff-S& q6 66n f k f j e h p d 6 6 f m & i E f 6 6 E l y a } t " y h 6 u f 6 b o n f

Ekfjehr Qm/ / w/kkff-S& q6 66n f k f j e h p d 6 6 f m & i E f 6 6 E l y a } t " y h 6 u f 6 b o n f / တရုတ်နိုင်ငံသည် 'ပြည်လုံးကျွတ်ဆိုင်ရာ ကိုယ်စားလှယ်ညီလာခံနှစ်ရပ်အချိန်' သို့ ဝင်ရောက်နေသည်။ 'နိုင်ငံခြားစီးပွားရှင်းများ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ(အကြမ်း)'ကို စစ်ဆေးခြင်းသည် တရုတ်နိုင်ငံ (၁၃)ကြိမ်မြောက် ပြည်လုံးဆိုင်ရာ ပြည်သူ့ကွန်ဂရက်အစည်းအဝေး ဒုတိယအကြိမ် အစည်းအဝေး၏ အလေးပါ လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါဥပဒေအကြမ်းကို အချိန်လေးနှစ်ကြာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးကာ ပြုပြင်ခဲ့သည်။ ခေတ်သစ်တရုတ်နိုင်ငံမှ ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို အသုံးပြုသည့် အခြေခံဥပဒေအဖြစ် လုပ်ဆောင်သည့် အဆိုပါဥပဒေမှာ အကြောင်းအရာနှင့် အဓိပ္ပာယ်ကို အထူးပြောဆိုရပြန်ကြောင်း၊ ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ထောက်ပံ့ခြင်းကို ထိရောက်စွာ အသုံးပြုနိုင်ပြီး ခေတ်နှင့်အညီ ဥပဒေထိန်းသိမ်းမှုအာမခံချက်လည်း ရှိနေပါသည်။ မတ် ၂ ရက်က စင်ကာပူ 'ပူးတွဲနံနက်ခင်းသတင်းစာ'တွင် တရုတ်နိုင်ငံ

(၁၃)ကြိမ်မြောက် ပြည်လုံးဆိုင်ရာ ပြည်သူ့ကွန်ဂရက်အစည်းအဝေး အမြဲတမ်းကော်မတီအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ လီကျန်စူး၏စကားကို ကိုးကားထားသည်။ 'နိုင်ငံခြားစီးပွားရှင်းများ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ'ကို ရေးဆွဲချမှတ်ခြင်းမှာ အထူးအနက်အဓိပ္ပာယ်ရှိသည်။ ပထမအချက်သည် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပြင်ပတံခါး ဖွင့်လှစ်မှုတိုးချဲ့မှုအပေါ် ခိုင်မာသော ဆုံးဖြတ်မှုစိတ်ရှိကြောင်း ဖော်ပြသည်။ ဒုတိယအချက်သည် တရုတ်နိုင်ငံသည် ပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို တက်ကြွစွာ အသုံးပြုပြီး အဆင့်မြင့် ဖွင့်လှစ်မှုအပေါ် ထိရောက်အင်အားပါသည့် တရားဥပဒေအာမခံချက်ကို ထောက်ပံ့ပေးနေသည်။ တတိယအချက်သည် လူမှုရေးမှ ဂရုပြုမှုများကို တက်ကြွစွာ တုံ့ပြန်ပြီး အဖက်ဖက်မှ သဘောတူညီမှုများကို စုဆောင်းထားခြင်းဖြစ်သည်။ မတ် ၂ ရက်က ဂျပန်စီးပွားရေးသတင်းစာ(Nikon Keizai Shimbun)တွင် ဖော်ပြထားသည်မှာ ယခုကျင်းပမည့် တရုတ်

နိုင်ငံ (၁၃)ကြိမ်မြောက် ပြည်လုံးဆိုင်ရာ ပြည်သူ့ကွန်ဂရက်အစည်းအဝေး ဒုတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးတွင် 'နိုင်ငံခြားစီးပွားရှင်းများ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ'ကို သဘောတူနိုင်ကိန်းရှိသည်။ အဆိုပါဥပဒေသည် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုရှင်းများ တရားဝင် အကျိုးခံစားသည့်အပေါ် ထိန်းသိမ်းကာကွယ်မှုများ လုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်သည်။ အသိဉာဏ်မူပိုင်အပေါ် ထိန်းသိမ်းကာကွယ်မှုလည်း ပါဝင်သည်။ အုပ်ချုပ်ရေးနည်းလမ်းဖြင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားရေးများ၏ နည်းပညာပြောင်းရွှေ့ခြင်းများကို လုပ်ဆောင်ခြင်းခွင့်မပြုဘဲ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပတ်ဝန်းကျင်ကို ကောင်းမွန်စေမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ 'Eleven News' မှာ ဖော်ပြထားသည်မှာ- တရုတ်နိုင်ငံသည် ပြည်လုံးကျွတ်ဆိုင်ရာ ကိုယ်စားလှယ်ညီလာခံနှစ်ရပ်ကာလအတွင်း 'နိုင်ငံခြားစီးပွားရှင်းများ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ (မူကြမ်း)' စစ်ဆေးနေသည်ဟု သတင်းရေးထားသည်။

အဆိုပါဥပဒေသည် တရုတ်နိုင်ငံမှ ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေး အဖွဲ့အစည်းအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ချိန်မှစပြီး ပြင်ပသို့ ဖွင့်လှစ်မှုနယ်ပယ်အတွင်း အလေးပါသည့် ဥပဒေဖြစ်လာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ သတင်းထဲတွင် ဖော်ပြထားသည်မှာ- အဆိုပါဥပဒေမှာ နိုင်ငံခြားလုပ်ငန်းများ တရုတ်နိုင်ငံအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်နိုင်သည့် ဈေးကွက်နယ်ပယ်ကို တိုးချဲ့စေနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့အတူ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုရှင်းများ၏ အသိဉာဏ် မူပိုင်ကာကွယ်အင်အားကို မြှင့်တင်ထားပြီး နည်းပညာ အတင်းအကြပ် ပြောင်းရွှေ့မှုကို တားဆီးထားပါသည်။ ပြင်သစ် 'ဥရောပတိုက်သတင်းစာ'မှ ဖော်ပြထားသည်မှာ- ယခု ဖွံ့ဖြိုးပြီးနိုင်ငံနှင့် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများသည် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို ဆွဲဆောင်နေရာ အပြိုင်အဆိုင် များလာနေသည်။ တရုတ်နိုင်ငံမှ 'နိုင်ငံခြားစီးပွားရှင်းများရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ'ကို ရေးဆွဲချမှတ်ခြင်းသည် အချိန်အခါကောင်းနှင့် ကိုက်ညီနေသည်ဟု ဆိုနိုင်ပါသည်။

(၉၇၇၀) csD6Rjilcif
တရုတ်နိုင်ငံသည် စိုက်ပျိုးရေး နိုင်ငံကြီးဖြစ်သည်။ သမိုင်းကြာရှည်သော စိုက်ပျိုးရေးယဉ်ကျေးမှု ရှိသည်။ စိုက်ပျိုးရေးထောက်ပံ့မှု ဖွဲ့စည်းပုံပြောင်းလဲလာသည်နှင့်အတူ တရုတ်နိုင်ငံစိုက်ပျိုးရေးခေတ်သစ်အဆင့်မှာ မြင့်တင်မှုရရှိလာသည်။ ကျေးရွာပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုလည်း ဖွဲ့စည်းပုံအသစ်ဖြစ်လာနေသည်။ ကျေးရွာပြည်သူများလည်း ပြောင်းလဲမှုအသစ်များ ရရှိလာသည်။


‘ဘုန်းကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်းလျှင် တီဗွီတစ်လုံး’ စီမံကိန်း ပြည်သူလူထုများအကြား ဖလှယ်ရေးများကို တိုးမြှင့်ပေးခြင်း၊ ပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေးများကို ပိုမိုခိုင်မြဲစေခြင်း

၂၀၁၈ ခုနှစ် ယူနန်ပြည်နယ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်း အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေးအသင်း (အောက်တွင် YINGOS - Yunnan International Non-Government Organization Society ဟု အတိုချုံးခေါ်ဝေါ်မည်)နှင့် ရန်ကုန်မြို့ နိုဘယ်လ်ဘာသာစကားနှင့် သင်ကြားမှုစင်တာတို့သည် အကျိုးတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို လုပ်ဆောင်ခဲ့ပါသည်။ ရန်ကုန်မြို့တွင် တတိယအကြိမ်မြောက် ‘ဘုန်းကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်းလျှင် တီဗွီတစ်လုံး’ စီမံကိန်းကို စတင်ခဲ့ပါသည်။ ဘုန်းကြီးကျောင်း ၅၄ ကျောင်းအတွက် တီဗွီစက်ကိရိယာများကို တပ်ဆင်လျှင်ပေးခဲ့ပြီး သုံးနှစ်တာ SKY NET ပြုတ်တုရုပ်မြင်သံကြား ကြည့်ရှုခွင့်ကိုလည်း ဝယ်ယူလျှင်ပေးခဲ့ပါသည်။

လက်တွေ့အခြေအနေတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဘုန်းကြီးကျောင်းအများစုတွင် YINGOS မှ လျှင်ပေးထားသော တီဗွီသည် ကလေးငယ်များ အကြိုက်နှစ်သက်ဆုံးသော စာသင်ခန်းပြင်ပ အဖော်မဲ့တစ်ပါး ဖြစ်လာခဲ့ပါသည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်ကတည်းက စပြီး အဆိုပါ တရုတ်နိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် မှ လာရောက်သော လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းသည် မြန်မာနိုင်ငံ ရန်ကုန်မြို့တွင် တတိယအကြိမ်မြောက် ‘ဘုန်းကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်းလျှင် တီဗွီတစ်လုံး’ စီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်သည်။ ဘုန်းကြီးကျောင်း ၂၄၀ကျောင်းသို့ တီဗွီများကို လျှင်ပေးခဲ့ပါသည်။ သုံးနှစ်တာ SKY NET ပြုတ်တုရုပ်မြင်သံကြား ကြည့်ရှုခွင့်ကိုလည်း ဝယ်ယူလျှင်ပေးခဲ့ပါသည်။ ရန်ကုန်မြို့ရှိ ရဟန်းသံဃာနှင့် လူငယ်ကလေးငယ်ပေါင်း ၁ ဒသမ ၁ သိန်းကျော်ကို အကျိုးဖြစ်စေခဲ့ပါသည်။ တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံ ရိုးရာဆန်သော ခိုင်မြဲသည့် ပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေးကို ပိုမိုတည်တံ့စေခဲ့ပါသည်။ ယခုလက်ရှိအချိန်တွင် YINGOS မှ လျှင်ပေးသော တီဗွီစက်ကိရိယာများသည် ရန်ကုန်မြို့အတွင်း လျှင်ပေးအပ်နိုင်သော ဘုန်းကြီးကျောင်းအားလုံးကို ပေးအပ်လျှင်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်

သည်။

YINGOS ပြည်သူလူထုများအကြား ဖလှယ်ရေးများကို တိုးမြှင့်ပေးခြင်း၊ ပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေးများကို ပိုမိုခိုင်မြဲစေခြင်း

ဗုဒ္ဓဘာသာသည် မြန်မာပြည်သူလူထု၏ နေထိုင်မှုဘဝနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိနေပါသည်။ ဘုန်းကြီးကျောင်းသည် ဆင်းရဲနွမ်းပါးသူများကို ကူညီခြင်း၊ ကျောင်းများ တည်ထောင်ပေးခြင်း စသည့် လူမှုရေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်လျက်ရှိနေပါသည်။ သို့သော် ဘုန်းကြီးကျောင်းပတ်ဝန်းကျင်သည် အလုပ်လက်ရှိခြင်း၊ ငွေကြေးကန့်သတ်မှုရှိခြင်း စသည့်အခြေအနေများကြောင့် ဘုန်းကြီးကျောင်းအတွင်း နေထိုင်မှုအခြေအနေသည် အလွန်ခက်ခဲလှပါသည်။ ပြင်ပသတင်းအချက်အလက်များကိုရယူရန် ခဲယဉ်းလှပေသည်။ YINGOS ၏ ‘ဘုန်းကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်းလျှင် တီဗွီတစ်လုံး’ စီမံကိန်းသည် အဆိုပါပြဿနာကို ဖြေရှင်းပေးရန်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါစီမံကိန်းသည် လျှင်ပေးအပ်ခဲ့သော ဘုန်းကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်းစီအတွက် တီဗွီစက်ကိရိယာများ တစ်လုံးစီ တပ်ဆင်လျှင်ပေးပြီး အများသုံးနေရာတွင် ထားရှိပေးပါသည်။ ဘုန်းကြီးကျောင်းအတွင်းရှိ ရဟန်းသံဃာများ၊ ကလေးသူငယ်များနှင့် ဘုန်းကြီးကျောင်း အနီးတစ်ဝိုက်တွင်ရှိသော ဆင်းရဲနွမ်းပါးသည့် ကလေးငယ်များအတွက် ပြင်ပသတင်းအချက်အလက်များကို ရရှိစေမည့် အခွင့်အလမ်းတစ်ခုကို ပေးအပ်ခဲ့ပါသည်။ ပြည်သူလူထု၏အမြင်များ ကျယ်လာစေကာ ယဉ်ကျေးမှု၊ လူနေမှုဘဝများကို ပိုမိုထူးခြားဆန်းကျယ်လာစေပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံမိတ်ဆွေများကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ယူနန်ပြည်နယ်မိတ်ဆွေများကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ YINGOS ‘ဘုန်းကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်းလျှင် တီဗွီတစ်လုံး’ စီမံကိန်းတာဝန်ခံနှင့် ဝန်ထမ်းများသည် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်လာရောက်

“တရုတ်နိုင်ငံမိတ်ဆွေများကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ယူနန်ပြည်နယ်မိတ်ဆွေများကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ YINGOS ‘ဘုန်းကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်းလျှင် တီဗွီတစ်လုံး’ စီမံကိန်းတာဝန်ခံနှင့် ဝန်ထမ်းများသည် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်လာရောက်



ပြီး လေ့လာရေးခရီးဆင်းသည့်အချိန်တွင် ထိုကဲ့သို့သောစကားများကို အမြဲလိုကြားနေရပါသည်။ အလျှအတန်း ပေးအပ်ခြင်းခံရသော ဘုန်းကြီးကျောင်းမှ တာဝန်ခံများသည် YINGOS ၏ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံကြသည့်အခါတွင် ပြောကြားသွားသည်မှာ - YINGOS မှ သူတို့တတွေအတွက် အထောက်အပံ့ပေးသော တီဗွီစက်ကိရိယာများသည် ဘုန်းကြီးကျောင်းအတွင်းရှိ ရဟန်းသံဃာတော်များနှင့် ကလေးသူငယ်များ၏ လူနေမှုအရည်အသွေးကို ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေပါသည်။ ဘုန်းကြီးကျောင်း၏ ပညာရေးဖိအားများကိုလည်း တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ မျှခံပုံပေးနေပါသည်။ ကလေးသူငယ်များသည် ပိုမိုစုံလင်သော သတင်းအချက်အလက်များ၊ ပညာဗဟုသုတများစွာကို လေ့လာသင်ယူနိုင်ခွင့်ရှိအောင် ဖန်တီးပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။ ဝမ်းသာစရာ ကိစ္စရပ်တစ်ခုမှာ တီဗွီစက်ကိရိယာများ တပ်ဆင်ထားသော ရုပ်သံလိုင်းများသည် သတင်း၊ အားကစား၊ ဟင်းချက်နည်း စသည့်အစီအစဉ်များ အများစုပါဝင်နေပါသည်။ ကလေးငယ်များသည် အဆိုပါအစီအစဉ်များကို အလွန်ကြိုက်နှစ်သက်ကြပါသည်။ အဆိုပါအစီအစဉ်များကြည့်ခြင်းဖြင့် ကလေးငယ်များအတွက် ကျန်းမာစွာနေထိုင်ခြင်း အယူအဆများကို ဖြည်းဖြည်းချင်း တည်ဆောက်ပေးနိုင်ပြီဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သာသနာရေးဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီး ဦးစိန်မောင်သည် ‘ဘုန်းကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်းလျှင် တီဗွီတစ်လုံး’ စီမံကိန်းအကြောင်းကို ပြောကြားမိသည့်အခါတွင်လည်း ချီးမွမ်းစကားများ ပြောပါသည်။ ကလေးသူငယ်များသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏အနာဂတ်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ-တရုတ်နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေး၏ အနာဂတ်လည်းဖြစ်ပါသည်။ YINGOS နှင့် ရေရှည်အတူတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ဆက်လက်

ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဘုန်းကြီးကျောင်းအတွင်းရှိ ဆင်းရဲနွမ်းပါးသော ကလေးသူငယ်များအတွက် ပိုမိုများပြားသော ကူညီမှုများကို အတူတကွ ပံ့ပိုးပေးသွားကြရန် မျှော်လင့်ပါကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ တီဗွီများကို ဘုန်းကြီးကျောင်းများသို့ လျှင်ပေးခြင်းသည် သတင်းအချက်အလက်များ ဖလှယ်ခြင်းကို ပိုမိုဖြစ်ထွန်းစေပါသည်။ ဘုန်းကြီးကျောင်းများသည် ဒေသပြည်သူလူထုအတွက် အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများကို ပိုမိုလုပ်ဆောင်နိုင်ပြီဖြစ်သည်။ တရုတ်နိုင်ငံလူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူထုအကျိုးပြုစီမံကိန်းများကို လုပ်ဆောင်နေခြင်းသည် တရုတ်-မြန်မာ ပြည်သူလူထုများအကြား နှလုံးသားချင်းချိတ်ဆက်သည့် တံတားကြီးကို တည်ဆောက်လိုက်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါလုပ်ဆောင်ချက်သည် နှစ်နိုင်ငံပြည်သူလူထု၏ အပြန်အလှန်နားလည်မှုနှင့် ယုံကြည်မှုများကို ပိုမိုတိုးပွားလာစေမည်ဖြစ်သည်။ နှစ်နိုင်ငံ ပြည်သူလူထုအကြား ရိုးရာဆန်သော ခိုင်မြဲသော ပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေးများကို ပိုမိုတည်တံ့သွားစေမည်ဖြစ်သည်ဟု မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက် တရုတ်သံရုံး သံအမတ်ကြီး၏ဇနီး ဝမ်ရွှင်ဟုန်က ထိုကဲ့သို့ပြောကြားပါသည်။ “တရုတ်နိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ်နှင့် မြန်မာ

နိုင်ငံသည် တောတောင်ရေမြေချင်း စပ်ဆက်လျက်ရှိနေသည်။ YINGOS သည် နှစ်နိုင်ငံပြည်သူလူထုအကြား ဆက်ဆံရေးတွင် အထောက်အပံ့ပေးနိုင်သည့်အတွက် အလွန်ဝမ်းသာရပါသည်”ဟု YINGOS ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌက ထိုကဲ့သို့ပြောကြားသည်။ “၂၀၁၄ ခုနှစ်ကတည်းက YINGOS သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အများအကျိုးပြု စီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ကျေးရွာလမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး တည်ဆောက်ခြင်း၊ ဆေးဝါးကုသကျန်းမာရေး၊ ကျေးရွာလူနေမှုအခြေအနေ ပိုမိုကောင်းမွန်လာအောင် ဆောင်ရွက်ခြင်း စသည့်အပိုင်းကဏ္ဍများ ပါဝင်ပါသည်။ YINGOS သည် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ ရရှိစေရန် အတွေးအခေါ် အယူအဆကို လက်ကိုင်ထားပြီး ကဏ္ဍပေါင်းစုံနှင့် ဖလှယ်ခြင်း အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ဒေသအသီးသီး၏ ထူးခြားချက်နှင့် ယဉ်ကျေးမှု ကွာခြားချက်များကို သေချာလေ့လာသုံးသပ်ပြီး တရုတ်-မြန်မာ ပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အားအင်များကို စိုက်ထုတ်ပေးနေမည်ဖြစ်သည်”ဟု သူက ဆက်လက်ပြောကြားပါသည်။



